
Minuta ședință Consiliului Director din data de 20.10.2022 
-        Ședința online - 

  
Membri prezenți: Suciu Simion (SS),  Ionut Patras (IP), Horia Galateanu (HG),  Urdea Gheorghe (UG), Dinu 

Gheorghe (DG), Rosca Dionisie (RD). 
Membri lipsa: Relu Tamas (RT), Deconescu Natalia (DN) 

   Invitat: Camelia Prica - Instructor sportiv. 
Ordinea de zi: 
  

1. Aprobare delegație JWOC 2022 Portugalia – partea a 2a și cheltuieli F.R.O. 
2. Aprobarea modificării componenței în comisiile și colegiile F.R.O. 
3. Aprobarea precizărilor la sistemul competițional și finalizarea calendarului 2023. 
4. Prezentarea strategiei de dezvoltare a ramurilor Schi-Orientare și Orientare-MTB. 
5. Prezentarea proiectului de introducere a activităților de orientare în școli. 
6. Reglaj financiar SEEOC 2022. 
7. Stadiul Regulamentului de Organizare și Funcționare al F.R.O. 
8. Introducerea poligoanelor fixe de orientare in Romania. 
9. Actualizarea Regulamentului de Transferări al Sportivilor. 
10. Actualizarea Regulamentului de Clasificare Sportivă. 
11. Stadiu Gala Campionilor 2023. 
12. Stadiu Hercules 2, intre 24-28 octombrie. 
13. Sistemul FRO de protecție a datelor personale. 
14. Diverse. 

La prezenta ședința sunt prezenți 6 membri, conform statutului, ședință este declarata statutara. 
Pentru punctele 3,4 si 5 materialele nu sunt pregatite si acestea sunt amânate pentru o data ulterioara. 
1.     IP: JWOC de anul acesta a suferit niste modificari din cauza incendiilor de padure, a fost impartit in 
doua perioade, cea de a doua parte se va desfasurata in luna noiembrie. Delegatia care va participa va fi 
formata din 16 persoane: Vadean Catalin, Roman Alexandra, Manu Andreea, Divin Judit, Jancsik Endre, 
Vigh Ervin, Voros Adam - sportivi, Tokes Arpad, Zinca Andreea, Biro Alexandru, Neagu George, Bogya Yana, 
Bogya Tamas, Patras Ionut, Caosan Titel si Sebestyen Istvan - oficiali. 

HG: care sunt implicatiile financiare pentru federatie? 
IP: FRO trebuie să suporte taxele de participare pentru sportivi, in valoare totală de 700 euro, restul 
cheltuielilor fiind suportate de sportivi. 
RD: parerea mea este ca mergem la o deplasare de turism si nici taxele nu ar trebui platite, 700 euro sunt o 
valoare destul de mare pentru bugetul FRO, nu sustin plata taxelor pentru concursul acesta. Propun sa le platim 
taxele cand se intorc in Romania, sa le stabilim niste bareme si propun sa le platim si masa si cazarea daca vin 
in primi 10. 
HG: eu cunosc copii, este echipa lotului, cred ca ar trebui sa le platim taxa de participare daca merg. 
UG: aceeasi echipa a fost in vara? 
IP: Vadean Catalin nu a fost in vara, iar dintre fete nu mai vine Palhegyi Orsolya. Avem doua variante: sa platim 
la finalul deplasarii in functie de rezultate sau platim pentru toti taxele de participare. Mai sunt si alte opinii? 
DG: probele care au fost anulate (LD, MD, si Stafeta) au fost prevazute a fi achitate din contractul de finantare? 
IP: da, s-au platit 
DG: si acum se platesc din nou? 
IP: au fost doua probe organizate in plus 
DG: si atunci astea sunt taxele pentru cele doua probe introduse atunci. Acesti copii nu s-au mai pregatit deloc, 
in primavara au avut pregatire centralizata, acum se duc nepregatiti. 
UG: aveti criterii de performanta pentru ei? 



DG: depinde de numarul de participanti, in vara au avut 2 rezultate in primii o suta. Un criteriu ar fi ca jumătate 
din aceasta echipa sa fie in prima jumătate a clasamentului, indiferent de numarul de participanti. Din partea 
mea, nu mă opun participării, dar trebuie sa găsim soluții pentru achitarea acestor taxe. 
Deconescu Natalia se alatura sedintei, numarul de membri ai CD prezenti la prezenta intalnire este de 7 
persoane 
IP: avem prima problema de discutat – componenta echipei. Componenta echipei este aprobata in 
unanimitate. 
DG: lotul acesta a fost supus votului in colegul antrenorilor, dar nu au fost prezentate si conditiile financiare. 
RD: eu stiu ca lipsesc oameni din acest lot pentru ca nu au putut sa isi plateasca cheltuielile de deplasare. 
IP: mentioneaza ca in acest moment in contul de VP exista banii necesari pentru plata taxelor. Exista criterii 
aprobate in care se spune ca se platesc taxele. 
RD: prezentarea nu mi-a fost clara si votez impotriva. 
IP: va rog sa votati pentru varianta cu plata taxelor de participare. 
Se supune la vot si se aproba cu 6 voturi pentru si un vot impotriva. 
UG: de acord cu deplasarea lotului, de acord cu plata taxelor de participare. Vreau sa cunosc ce criterii de 
performanta a propus conducatorul lotului. Vreau sa cunosc valoarea conturilor federatiei pana la finalul 
anului. 
RD a parasit intalnirea pentru alta sedinta, numarul de membri ai CD prezenti este de 6, ședința rămâne 
statutară. 

 
2.  IP: mentionez ca exista o implicare foarte slaba in comisii, in afara de Colegiul Antrenorilor, pentru 

celelalte comisii a fost nevoie de discutii pentru a ii atrage pe oameni. Enumeră pe comisii următoarele 
propuneri: 

Comisia pentru Statutul Sportivilor: Prica Camelia și Patras Ionut. Se supune la vot si se aproba in 
unanimitate. 

Comisia de Dezvoltare, Promovare și Mass-Media: Iacob Madalin, Galateanu Adela, Zinca Andreea. Se 
supune la vot si se aproba in unanimitate. 

Pentru Comisia de Schi-Orientare, Comisia de MTB si Comisia Sportivilor de Elita nu sunt propuneri. 
Acestea rămân în curs de formare avand in vedere ca nu au fost primite nominalizari pentru acestea. 

In Comisia medicala va fi doamna Iustina Stoian, medic și delegat al FRO în relația cu ANAD. Se supune 
la vot si se aproba in unanimitate. 

Comisia Competiţii & Hărți: Neagu George, Caosan Titel, Maiorescu Irina, Rosca Dionisie, Marcu 
Adrian, Galateanu Horia, Tămaș Relu. 

UG: Caosan cred ca era mai bun la Comisia de dezvoltare si promovare 
DG: acolo as vrea sa il vad si as vrea sa il vad pe Relu Tamas, la Comisia de MTB. 
Se supune la vot si se aproba in unanimitate componența CCH. 
Colegiul de Arbitri: Stroescu Nicolae, Patras Ionut, Maiorescu Gabriel.  
IP: vom face un curs de arbitrii la Cornu, impreuna cu stagiul de pregatire din decembrie 
Se supune la vot si se aprobă în unanimitate. 
Comisia de disciplina: Curcă Marius, Minoiu Veronica, Sebestyen Istvan, Deconescu Natalia 
IP: eu propun sa le acceptăm toate cele patru propuneri, în general problemele aparțin unui sportiv al 

unuia dintre cei din comisie și unul dintre membri s-ar putea sa fie nevoie sa se abtina și raman trei membri. 
UG: ar trebui sa fie cinci sau trei persoane. 
ND: cel mai bine ar fi sa fie cinci. 
IP: ne mai trebuie un membru în Comisia de apel si un membru in Comisia de disciplina. 
UG este de acord sa fie inclus în Comisia de Disciplina. Se supune la vot si se aproba in unanimitate 

Comisia de Disciplina: Curcă Marius, Minoiu Veronica, Sebestyen Istvan, Deconescu Natalia, Urdea Gheorghe. 
DG: Comisia de apel putem spune ca nu este finalizată, avem doar pe Coasan Titel. 
DG: propun sa vorbim cu dl Alexandrescu pentru Comisia de Apel 
IP: Dl Alexandrescu este de acord sa facă parte din Comisia de Apel. 



IP: Comisia de Apel rămâne în formare. Comisia de apel ramane inca deschisa, mai trebuie implicat un 
jurist. 

IP: Pentru Colegiul Antrenorilor există 6 propuneri: Laza Ileana, Dinu Gheorghe, Tamas Relu, Emilian 
Minoiu, Galateanu Lucian, Zincă Ionuț. 

SS: Nu  ar trebui suplimentat numărul membrilor la 7, pentru ca oricum funcționează greoi 
DG: Criteriile care au ieșit din Colegiul Antrenorilor în trecut nu prea au convenit. 
Roșca Dionisie (RD) s-a realaturat ședinței, numărul de membri ai CD prezenți este de 7. 
IP: CD solicita Colegiul Antrenorilor o propunere a acestuia pentru următorii patru ani, urmând ca la 

următoarea ședința se stabilească componența Colegiului Antrenorilor. 
 
IP: pentru punctele 3, 4 și 5 nu am primit materiale, nu se pot discuta în aceasta ședință și se amână 

pentru următoarea ședință. 
 
6. IP: am stabilit în ședința anterioară ca mai sunt neclaritati in legatura cu taxele. Trebuie sa mai 

verificam situația și să revenim asupra ei ulterior. CS Chimia a transmis o adresă cu solicitări care nu clarifică 
lucrurile și nu ajută în clarificarea problemelor. 

UG: Propun să ne întâlnim săptămâna viitoare cu listele de la validare să punctăm sumele de reglat. 
IP: Dați un semn când treceți prin Brașov. Menționez că în ședința de la Arad s-a supus la vot doar 

bugetul de cheltuieli aferent contractului cu CJ Brașov și din fonduri proprii. Nu s-a votat solicitarea sumei de 
11000 lei de la CS Chimia Victoria. 

RD: nu a existat decizie în CD care sa scuteasca sportivii din lotul național de plata taxelor. Premiile de 
3000 lei de la CN Sprint pentru elită au fost decontate din bugetul SEEOC. 

IP: Se va discuta după ședință între IP și UG pentru reglajul financiar  
 
7. Regulamentul de Ordine și Funcționare este în lucru. 
RD: Dl Alexandrescu își da silinta, sunt lucruri care trebuie discutate. Sunt lucruri despre care cred ca 

ar fi mai bine sa le discutam fata în fata. 
IP: avem vreun prognostic? 
RD: nu cred ca va fi gata la finalul lunii noiembrie (cf. termen inițial). 
IP: cam care va fi termenul? 
RD: inainte cu doua luni de adunarea generala ar trebui sa fie gata. 
DG: un termen de două luni înainte de AG este ok. 
RD: februarie 
DG: în momentul în care se va face convocarea AG, acest material trebuie publicat și el. 
 
8.  IP: in Spania exista poligoane fixe de orientare, pot fi accesate cu harti de la centrele turistice sau 

cu o aplicatie. FRO ar trebui sa faca primul pas in organizarea de astfel de poligoane in tara. Aceste poligoane 
ar fi bine, pana apar, sa fie reglementate de FRO. 

RD: În Romania exista undeva la 20 poligoane pe air orienteering, exista în București. Ar trebui sa 
adaugam în site-ul nostru link-uri către poligoane. 

DN: ce comisie ar trebui sa se ocupe de asta? 
RD: Comisia de promovare/mass-media 
 
9. Aprobarea regulamentului de transferări 
IP: Am trimis o propunere de regulament de transferări o dată cu convocatorul, față de care au mai au 

mai apărut mici modificări din mai multe părți. 
RD: Trebuie revizuită perioada de transfer pana la 31.12 si cu termen de plată a taxelor pana în 15.01. 
HG: ar trebui să înceapă de la 01.11 perioada de transfer. 
IP: Regulamentul de transfer în forma finală va fi discutat și votat la următoarea ședință. 
 



10. IP: am modificat regulamentul de clasificare sportiva conform discutiei pe care am avut-o astăzi la
telefon cu RD. 

RD: nu avem cum să acordăm categoria I unor juniori, categoria asta este definită pentru elita, acolo 
este clasamentul suprem, nu ai cum sa dai categoria. 1 unei fete de 16 lângă care stau doar alte doua fete. Nu 
poți sa dai categoria 1  la 16 si 18 ani. 

UG: trebuie luate în calcul doar participările pe traseele de seniori pentru categoria de 20 ani 
DG: propun sa amanam discuția pentru o data ulterioara 
IP: Acest regulament trebuie preluat și de către CCH și va fi aprobat în ședința următoare. 

11. IP: până acum s-au adunat 2300 lei, prin eforturi depuse doar de mine. Fiind membri ai C.D.,  am
așteptări sa puneți umărul la acest fond de premiere, care, repet, nu este din banii FRO ci din donații și 
sponsorizări. Mai este un trimestru de derulat și în acest trimestru ne putem lipi de firme pe care le cunoaștem. 
Putem sa aducem fiecare câte 1000 lei pentru acest fond? 

RD: eu nu mă bag, că nu știu despre ce este vorba. E proiectul tău, sustine-l în continuare. 

12. Proiectul Hercules 2: IP întreabă dacă au fost contactați cei implicați de către Direcțiile de Sport
Județene. 

RD: am înțeles ca s-a aprobat și trebuie făcute hârtii 
IP: La Roman au alocat un buget de 1500 lei. 
SS și ND au ieșit din ședință, au rămas 5 membri CD online. 
DG: am probleme cu calculatorul. Am primit finanțare pentru 20 busole, trebuie sa le achizitionez, mai 

avem pregătiți niște bani pentru consumabile. M-am înscris cu 7 copii. Am dat sfoara-n țara, am fost la școală, 
la școlile cu care am mai lucrat. 

IP: Am rămas doar 5 și trebuie sa încheiem ședința. Punctul 13 de pe ordinea de zi se va discuta la o 
ședință viitoare. 

Ședința se încheie în jurul orei 23:45. 

Natalia Deconescu (ND) _____________________________ 

Suciu Simion (SS)        _____________________________ 

Ionut Patras (IP) _____________________________ 

Horia Galateanu (HG)     _____________________________ 

Urdea Gheorghe (UG)     _____________________________ 

Dinu Gheorghe (DG)       _____________________________ 

Rosca Dionisie (RD)        _____________________________ 


